

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-02-03-48]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, February 28, 2003 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

F. Boudreau
X. de Vanssay
Y. Frenette
A. Hopkins (Chair)
S. Legault
E. Mahant
K. McRoberts
E. Roventa
C. Séguinot
C. Spraakman

B. Bradbury
J. Drexler
R. Gill
F. Kay
L. Lewin
I. Martin
F. Mougeon
J. Savary
C. Silva
D. Spring

H. Buzelin
M. Feliciano
M. Kant
C. Klein-Lataud
M. Macaulay
D. Mazzeo
E. Raventós-Pons
S. Schoenfeld
D. Simeoni
D. Uritescu

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 28 février 2003 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:45 p.m.

The Chair welcomed everyone to the meeting. He also noted that there were 3 sets of supplementary documentation pertaining to items on the agenda for members to pick up at the door. (French version of the Academic Plan Executive Summary; English and French version of the Proposal to establish a Double Major in Business Economics and Information Technology)

He also reminded members of their fundamental opportunity to participate in Committee and Council. He encouraged them to volunteer or nominate their colleagues to Council Committees for next year.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 45.

Le président souhaite la bienvenue à tous. Il note également que les membres peuvent prendre à la porte trois séries de documents relatifs aux points à l'ordre du jour. (la version française du sommaire du plan académique; la version anglaise et française de la proposition pour créer une double majeure en Économie et commerce et en Technologie de l'information)

Il rappelle aussi aux membres leur obligation fondamentale de participer au travail des comités. Il les encourage à se porter candidat ou à proposer leurs collègues pour siéger aux comités l'année prochaine.

2. **Minutes of the previous meeting**

▪ **January 31, 2003 – FC-02-03-39**

The minutes were **approved**.
(Spring/Bradbury)

3. **Matters arising from the minutes**

There were no matters arising.

4. **Inquiries and Communications**

▪ Principal's remarks

The Principal noted the following:

- On Saturday, March 1, 2003, there will be a Conference on Russia organized by the Students.
- The proposal to create "The Glendon School of Public Affairs" and "A Master's in Public Affairs" was currently being prepared for presentation to Council.

5. **Reports from Standing Committees**

(a) **CASTL**

- Changes to Regulations – French Studies - [FC-02-03-40]

M. Kant presented the proposal contained in document FC-02-03-40.

Following discussion, the question was called and the proposal was **approved**. However, the Chair pointed out that a written rationale should be provided before the proposal is forwarded to Senate CCAS.

2. **Procès-verbal de la séance précédente**

▪ **31 janvier 2003 – FC-02-03-39**

Le procès-verbal est **approuvé**.
(Spring/Bradbury)

3. **Questions dérivant du procès-verbal**

Il n'y en a aucune.

4. **Communications et questions diverses**

▪ Les remarques du principal

Le principal note que :

- Une conférence sur la Russie sera organisée par les étudiants le samedi 1er mars 2003.
- La création d'une École d'Affaires publiques à Glendon et d'une maîtrise en administration publique est actuellement en préparation pour être présentée au Conseil.

5. **Rapports des comités permanents**

(a) **CNAP**

- Changements aux règlements – Études françaises - [FC-02-03-40]

M. Kant présente la proposition contenue dans le document FC-02-03-40.

Suite à une discussion, on passe au vote et la proposition est **approuvée**. Toutefois, le président souligne qu'une justification écrite doit être soumise avant que la proposition soit envoyée au CPNA du sénat.

- Proposal to establish a Double Major in Business Economics and Information Technology – [FC-02-03-46]

M. Kant presented the proposal contained in document FC-02-03-46.

J. Savary also briefed Council on the rationale for the proposal and then addressed some concerns raised by members. It was also suggested, and accepted, that the title be changed to read “Proposal to establish a **Joint** Double Major in Business Economics and Information Technology”.

Following discussion, the question was called and the proposal was **approved**.

(b) Curriculum

M. Macaulay presented the submissions. Those received from the following departments/programmes were **approved**.

- Canadian Studies – [FC-02-03-41]
- French Studies – [FC-02-03-42]
- Mathematics – [FC-02-03-43]
- Multidisciplinary Studies [FC-02-03-44]

- Proposition pour créer une double majeure en Économie et commerce et en Technologie de l’information – [FC-02-03-46]

M. Kant présente la proposition contenue dans le document FC-02-03-46.

J. Savary parle brièvement de la raison d’être de la proposition et répond ensuite aux points soulevés par les membres. On accepte aussi la suggestion que le titre soit amendé afin de lire « Proposition pour créer une double majeure **conjointe** en Économie et commerce et en Technologie de l’information ».

Suite aux discussions, on passe au vote et la proposition est **approuvée**.

(b) Comité des programmes d’études

M. Macaulay présente les soumissions. Les soumissions des départements et programmes suivants sont **approuvées**.

- Études canadiennes – [FC-02-03-41]
- Études françaises – [FC-02-03-42]
- Mathématiques – [FC-02-03-43]
- Études pluridisciplinaires – [FC-02-03-44]

(c) PPC

- Academic Plan 2003-2008 – [FC-02-03-45]

B. Bradbury presented the Academic Plan contained in document FC-02-03-45. She noted that this year's plan is based on the APPC call for five year plans and answers to specific questions that Glendon PPC solicited from Department Chairs and Programme Coordinators.

D. Spring noted that the Merger Proposal endorsed by the Glendon Mathematics Department had not been mentioned and wished that the following text be added to the Plan: "Glendon Mathematics has endorsed a Merger Proposal, derived from UPR recommendations, to merge all three mathematics units at York University. Action on this Merger Proposal is currently under consideration by Senate APPC." PPC and Council agreed to the additional text.

Some other minor changes were made to the document. The question was then called and the plan was unanimously **approved**.

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 3:40 p.m.

(c) CDP

- Plan académique 2003-2008 – [FC-02-03-45]

B. Bradbury présente le plan académique contenu dans le document FC-02-03-45. Elle note que cette année le plan est basé sur les plans quinquennaux demandés par le CDPU et les réponses aux questions spécifiques que le CDP de Glendon a recueillies auprès des chefs de départements et des coordonnateurs de programmes.

D. Spring note que la proposition de fusion approuvée par le département de mathématiques n'a pas été mentionnée dans le plan et souhaite que le texte suivant y soit ajouté : « Le Département de mathématiques de Glendon a approuvé une proposition de fusion, découlant des recommandations de UPR, et ayant pour but de fusionner les trois unités de mathématiques de l'Université York. Cette proposition est actuellement à l'étude au CDPU du sénat. » Le CDP et le Conseil approuvent d'ajouter ce texte.

Quelques autres modifications de détail sont apportés au document. On passe ensuite au vote et le plan est **approuvé** à l'unanimité.

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

7. Ajournement

La séance est levée à 15 h 40.